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Datum: 2024-06-19 
Diarienummer: KS-2024/842.182 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 14 Översyn av kommunens finansiella mål 

Vänsterpartiet har en i grunden annan syn på hur ekonomin i en kommun 
ska organiseras. Vi menar att rättvis fördelning, ekologisk hållbarhet och 
progressivitet är grunden till en välfungerande kommunal ekonomi. Därför 
motsätter vi oss exempelvis resultatmålet. Resultatmålets enda syfte är att 
spara pengar på hög i stället för att dessa ska omvandlas till resurser för att 
stödja verksamheten. Detta resulterar i gigantiska överskott i vissa nämnder 
samtidigt som andra sliter med att få ekonomin att gå ihop. Vänsterpartiet 
menar att det är problematiskt att vi i stället för att fördela pengarna på ett 
mer rättvist sätt bygger upp överskott som sedan aldrig används och 
dessutom låses in av regelverk som gör dem svåra att använda sig av. 
Effekten av resultatmålet blir dessutom, i många sammanhang 
effektiviseringar, som i grunden är liktydiga med nedskärningar som 
drabbar verksamheterna negativt. Detta tillsammans med en utebliven eller 
för liten pris- och lönekompensation gräver hål i nämndernas budgetar som 
också drabbar verksamhetens kvalitet. 
 
Vi anser också att det är fullt försvarbart att låna pengar för 
välfärdssatsningar. Detta framför allt eftersom det upplånade kapitalet 
kommer till faktisk nytta och inte läggs på hög. Kommunen har dessutom en 
likviditet som gör att garantin för vår betalningsförmåga är hög.  
 
Under många år har Huddinge styrts av en politisk majoritet som ansett det 
försvarbart att låta allmännyttans hyresgäster betala för kommunala 
investeringar två gånger; först genom hyran och sedan via skattsedeln. Detta 
skapar inte bara en orättvisa för allmännyttans hyresgäster gentemot dem 
som valt andra boendeformer, det har också blivit en kassako där Huddinge 
kommun tagit ut stora vinster från allmännyttan som borde gått till 
upprustningar och nybyggnation. Tack vare en överenskommelse mellan 
Vänsterpartiet och Mittenstyret håller vinstuttaget nu på att fasas ut. Detta är 
en nödvändig rättvisereform för alla Huddinges hyresgäster.  
 
De ovan beskrivna aspekterna på kommunens finansiella mål och 
ekonomiska politik önskar vi tas med i den vidare processen i detta ärende. 
Vi kommer att återkomma under budgetprocessen till vår inställning kring 
dessa frågor. 
 

 
Nujin Alacabek  Robert Forsman 
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